

Protokoll från styrelsemöte med Föreningen Grävande Journalister

Föreningen Grävande Journalister
Orgnr 802014-3833

Protokoll nr: 7, 2024

Datum: 17 juni 2024, kl 10-15.30

Plats: TV4, Tegeluddsvägen 3, Stockholm

Deltagande ledamöter: Ulla Sättereie, Lena Pettersson, Rolf Lunneborg, Åsa Larsson, Anneli Megner Arn, AnnaKarin Löwendahl, Tobias Andersson Åkerblom (digitalt), Johan Lundahl (digitalt), Nikolai Atefie (digitalt, lämnade efter den tidigarelagda punkten 8, dvs före punkt 6)

Frånvarande ledamöter: Jessica Ziegerer, Nikolai Atefie från och med punkt 6

1. Ulla Sättereie öppnar mötet.
2. Ulla Sättereie väljs till ordförande.
3. AnnaKarin Löwendahl väljs till sekreterare.
4. Anneli Megner Arn och Rolf Lunneborg väljs till justerare.
5. Dagordningen godkänns efter justering av ordningen. Punkt 8 tidigare läggs till direkt efter denna punkt så att Nikolai Atefie hinner vara med.

8. Medlems- och sponsorsutskottets frågor

a) Grävhäng i Stockholm 27 maj och Sundsvall 4 maj

Åsa Larsson berättade om vårt snabbfotade arrangemang med wallrafftema, utifrån Kalla Faktas högaktuella gräv om trollfabriken. Samarbete med Publicistklubben där FGJ stod för innehåll och PK för lokal (Social kitchen i Schibstedhuset) samt kostnader för personal, vakter osv. Inträde à 100 kr för cirka 10-15 ickemedlemmar gick till PK eftersom de stod för utgifterna.

Rolf Lunneborg deltog i Sundsvall när fyra redaktioner samt journaliststudenterna vid Mittuniversitetet presenterade och berättade om arbetet bakom var sitt lokala gräv inför ett 50-tal deltagare. Särskilt inbjuden var Adrian Sadikovic från Dagens Nyheter.

I samband med grävhäng och liknande aktiviteter behöver vi material för att kunna värva nya medlemmar. Medlems- och sponsorsutskottet får i uppdrag att ta fram kortfattad info/flyer, qr-kod, swishnummer etc för att folk snabbt ska kunna bli medlemmar i dörren. Utskottet får även i uppgift att fixa en kortfattad checklista för dem som arrangerar grävhäng framöver.

b) Grävhäng i Göteborg i september

Styrelsens Göteborgsbaserade ledamöter - Ulla Sättereie, Tobias Andersson Åkerblom och AnnaKarin Löwendahl - kan samarbeta kring detta. Tobias Andersson Åkerblom kollar vad det kostar att hyra övervåningen på Dubbel Dubbel. Annars finns även Litteraturhuset (kanske i samarbete med PK Västra?) eller Pustervik. Idé från Rolf Lunneborg som kan locka fler deltagare till dessa arrangemang generellt: alla redaktioner på orten inbjuds att medverka med sitt bästa aktuella gräv. Finns även möjlighet att haka på en aktivitet tidigare på dagen om redaktör Daniel Wiklander vill inviga studenter i nya gräv-wikin före grävhänget.

c) Fler grävhäng och/eller möjligheter att värva studentmedlemmar i höst

Detta blir i så fall ett samarbete mellan medlems- och sponsorsutskottet och utbildningsutskottet, diskussion återupptas i augusti. Journalistutbildningar i Stockholm, Södertörn, Sundsvall, Göteborg och kanske Kalmar kan i så fall vara aktuella. Vi bör också tänka på hur vi på andra sätt kan värva studentmedlemmar. Gemensamma grävhäng för både yrkesverksamma och studenter är sannolikt bättre både ur nätverks- och resurssynpunkt än renodlade studentgrävhäng. Det finns även intresse för att ordna grävhäng i Gävle i höst i efterdyningarna av Gräv-24.

Nikolai Atefie har en idé om att värva stödmedlemmar med hjälp av gräv-wikin när den lanseras. Ett förslag är att skicka mejl utifrån en gemensam mall till potentiella medieredaktioner som ännu inte är stödmedlemmar.

(Här avviker Nikolai Atefie och mötet återgår till ordinarie punktordning.)

6. Ekonomi

a) Kort rapport från kassör Lena Pettersson

Slutredovisningen av årets Gräv är inte klar. Men enligt ekonomiansvarig i Gävles arrangörsgrupp har de preliminärt ett överskott på cirka 150 tkr, utöver överskottsmålet. Även enligt Meetx preliminära redovisning ser överskottsmålet ut att hålla med viss marginal. FGJ tog kostnad åt Fojo på ca 200 tkr för ersättning till Meetx i samband med GIJC i Göteborg 2023. FGJ verkar få del av överskott efter den internationella konferensen, men mindre än vi räknat med. Lena Pettersson jagar mer info. Vi behöver fler stödmedlemmar, vi har budgeterat för bibehållet antal i år men har tappat.

b) Medlemsantal och Föreningshuset

Lena Pettersson berättar att Föreningshuset har ändrat bokföringsprincip. Nu bokför de när de skickar ut en faktura och inte när pengarna har kommit in, vilket är korrekt men har skapat viss förvirring. I dag drygt 900 medlemmar enligt medlemsregistret. Föreningen har budgeterat för att nå 1 050 medlemmar i år. Budgeten rymmer viss marginal, men det vore bra att uppfylla målen för att säkra stabilitet framåt. Medlemsregistret innehåller cirka 25 tomma rader där det bara står Umeå universitet, vikta för studenter där. Dessa studenter varierar och vi saknar namn och kontaktuppgifter till dem, vilket gör det omöjligt att följa upp med fråga om fortsatt medlemskap efter examen. Arbetsutskottet åtar sig att tillsammans med Zara Nasenius reda ut detta och ändra ordningen i samarbete med Föreningshuset.

c) Fundraising

Ulla Sättereie har närvarat på fundraiserseminarium under Dataharvest i Belgien och upptäckt en holländsk fond, Adessium, med fokus på demokrati och medier. Fonden har senare kontaktat FGJ:s ordförande kring crossborder journalism. Eventuellt är det möjligt för oss att söka finansiering där. Vi undersöker vidare vad som är möjligt, vilka summor som kan bli aktuella, hur långsiktigt stödet är och om vi eventuellt kan komplettera med fler donatorer om det krävs. I detta arbete ingår att säkerställa info om stiftelsefamiljen och pengarnas ursprung.

7. Arbetsutskottets frågor

a) Gräv 24 - kort uppdatering om efterspelet till tidigare diskuterad incident

Kommande programgrupper uppmanas vara vaksamma på erbjudanden om föreläsningssinnehåll för att kunna kvalitetssäkra programpunkter i förväg. Det är nödvändigt att ställa kritiska frågor, och även styrelsen bör läsa listan över föredragshållare mer noggrant. Vikten av detta förarbete ska lyftas i samtal med arrangörerna. I dagsläget föreligger inget uteslutningsärende.

b) Gräv 25 - kort uppdatering

Rekognoscering kring lokal pågår. Galaxen i Borlänge har eventuellt för få platser och arrangörsgruppen undersöker andra alternativ. Arrangörsgruppen behöver göra en budget och se om det räcker att ta in avgifter från dem som man har plats för i de lokaler man överväger, annars behöver man hitta större lokal. Vi räknar med ca 620 deltagare som i Gävle (dvs ca 560 betalande). Viktigt att inte sälja medlemsrabatterade biljetter till folk som inte är medlemmar. Första mötet har ägt rum på P4 Dalarna, cirka 30-40 personer deltog och Johan Lundahl höll ett brandtal om FGJ. I augusti bör föreningen ha säkrat lokal och skrivit avtal om detta.

c) Gräv 26 - kort uppdatering om en intressent

En intressent har visat intresse och hotellkapacitet finns. Ulla Sättereie och Jessica Ziegerer har ett första möte med dem i augusti, om det löper på bra kan de skapa en större arbetsgrupp.

Även en annan region är potentiella intressenter.

Diskussion om framtida Gräv. Grävseminarier i storstäderna har historiskt dragit extra många deltagare, och 50 deltagare extra ger 300 tkr högre intäkter. Dock svårt att hitta prisvärd lokal.

d) Offert från Meetx

Ulla Sättereie redogör för [NY OFFERT](#) plus gammal [Offert från Meetx](#) och en [Jämförelse 2022 - 2024](#). Kostnaderna ökar i stora drag med 15 procent enligt den nya offerten.

Kostnader för Meetx i år ligger på totalt 347 tkr. En ökning med 15 procent skulle innebära ca 400 tkr. Utslaget på 550 betalande deltagare blir det cirka 730 kr per deltagare. Ulla Sättereie kontaktar Meetx och ser om det går att pruta. Annars accepterar styrelsen den här offerten.

Det är problematiskt att registreringen till Grävseminariet inte har spärr för anmälningar till medlemspris om deltagaren faktiskt inte är medlem. Då måste vi jaga dessa medlemsavgifter i efterskott, ofta under ansenlig tid. Arbetsutskottet tittar vidare på hur detta kan stoppas, så att det inte går att anmäla sig till medlemspris om man inte samtidigt betalar medlemsavgiften (eller redan är medlem).

(För punkt 8, se ovan i protokollet.)

9. Webbutskottets frågor

a) *Gräv-wiki och arbetet innan lansering i höst*

Gräv-wikin är klar, man kan logga in via fgj.se/wiki - även om delar av styrelsen har problem med detta när vi testar. Daniel Wiklander har demonstrerat dummy för utskottet. Nu behövs duktiga grävare som fyller wikin med innehåll. Styrelsen föreslår exempelvis Sandra Forresti, Leo Wallentin och Peter Jonriksson. Tobias Andersson Åkerblom erbjuder sig att fylla på och även höra om Sofia Boo och Anna Jaktén kan bidra. Daniel Wiklander har kontakt med universitet där studenter så småningom ska kunna lägga in material. Daniel Wiklander ska ta fram en lathund till dem som skapar innehåll och betatestar. Lansering preliminärt till senhösten, först bör wikin fyllas på med mer innehåll.

b) *Redaktörskap för gräv-wikin*

Hittills har arbetet med wikin utgjort ett tillägg till Scoopredaktörens tjänst, till sammanlagt 70 procent. Arbetsutskottet ser över hur detta fungerar framöver.

c) *Hemsidan och sociala medier*

Vi vill bli bättre på simultana uppdateringar: nytt material på hemsidan ska samtidigt delas i sociala medier och tvärtom. Styrelsen har tidigare pratat om att upprätta en kommunikationsplan med ansvarsfördelning för hur information ska delas och spridas. Till nästa styrelsemöte ska alla utskott se över sina kommunikationsbehov och summera dem i punktform.

d) *Bättre ordning på driven*

Alla behöver bli bättre på att använda utskottsmapparna och samla att-göra-listor och anteckningar där. Ulla Sättereie rensade i mappsystemet för något år sedan.

10. Kansliutskottets frågor

Någon måste svara på kansliets mejl när det uppstår semesterluckor. Ulla Sättereie tar på sig att göra detta under sommaren.

11. Utbildningsutskottets frågor

Zara Nasenius har fått i uppdrag av Ulla Sättereie att i september ha förberett en medlemsenkät om vad medlemmarna vill ha för kurser. Då ska det även finnas en bokad kurs klar i Grävandets ABC samt en preliminär kurs planerad längre fram. Båda kurserna ska ligga på sajten i september.

Vi behöver hitta relevanta föreläsare och/eller idéer som håller för heldagsföreläsningar framöver. Nytt innehåll behövs ständigt. Utbildningsutskottet planerar nytt möte till (helst början av) augusti, för plan om kurstillfällen cirka november, februari och maj.

12. Internationella utskottets frågor

a) *Rapport från Journalismfund.eu och Dataharvest, inkl idé om ett crossborder-spår på Gräv25*

Ulla Sättereie ingår i Advisory board för Journalismfund.eu. Här finns pengar att hämta för både redaktioner och frilansar. Idé om ett internationellt spår till Gräv-25: så här skaffar du pengar, här finns nätverken. Kanske kan vi hitta ett upplägg som kunde stötta

crossborder-samarbeten framöver, samt bidra till finansieringen av Gräv. Ulla Sättereie tittar vidare på frågan.

b) Enkät om nordiskt samarbetsnätverk.

Ett Göteborgsinitierat nätverk för grävande nordiska journalister håller på att dra igång, <https://www.gothenburghmediahub.com/nordig>. De vill göra en förstudie kring detta och har varit i kontakt med Tobias Andersson Åkerblom under våren. Frågan gäller framför allt möjligheten att skicka ut en enkät till FGJ:s medlemmar via oss i form av en enkätlänk som nätverket sedan själva administrerar och sammanställer. Styrelsen beslutar att inte göra någon separat medlemsutskick, men däremot lägga med länken i nästa ordinarie medlemsutskick där vi ändå har annan information att delge medlemmarna.

13. Opinionsutskottets frågor

a) Klubb Ettan - nytt initiativ från JMG, Göteborgs universitet

Jenny Wiik från JMG har startat ett nätverk med JMG, FGJ (Ulla Sättereie representerar och längre fram eventuellt även Tobias Andersson Åkerblom), Svenska Pen, RUG, Publicistklubben, Torgny Segerstedts vänförening med flera för att driva frågor kring pressfrihet, yttrandefrihet och värnandet av demokrati. Tanken är att skapa publika samtalskvällar och kanske även aktioner i form av debattartiklar etc. Arbetet kommer igång i höst. Första Klubb Ettan-mötet blir sannolikt i samband med bokmässan.

b) Remissvar om Digitalt stöd till vissa tidskrifter.

FGJ står på listan och bör svara. Sista datum är 15 augusti. Remissen berör eventuellt Scoop. Anneli Megner Arn skickar ut info till Opinionsutskottet.

14. Nästa möte

Nästa möte blir 18 september på Hem & Hyra, Norrlandsgatan 7 i Stockholm. Alla utskott behöver prata ihop sig inför detta möte, en rekommendation är därför att ha utskottsmöten under augusti.

15. Övriga frågor

Åsa Larsson, Rolf Lunneborg och AnnaKarin Löwendahl har bokat möte 2 juli för att prata igenom starten för översyn av organisation och arvode till ordförande. Övriga styrelsen är välkommen med input.

16. Mötets avslutande



.....
AnnaKarin Löwendahl, sekreterare

Anneli Megner Arn

.....
Anneli Megner Arn, justerare

Rolf Lunneborg

.....
Rolf Lunneborg, justerare